

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

လုံးလုံး အကဲရဲခံရသောသူ၊  
 လုံးလုံး အချီးမွမ်းခံရသောသူဟူ၍  
 ရှေးအခါ၌ မရှိခဲ့ဖူး၊ နောင်အခါ၌လည်း  
 ရှိလိမ့်မည်မဟုတ်၊ ယခုအခါ၌လည်းမရှိ။

မေပဒ-၂၂၆  
 အရှင်သေဠိလ

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၈ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေ ၁၄ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၂၂)

**(၆၈)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ**  
**ချီးကျူးပူဇော်ပွဲနှင့် အောင်လက်မှတ်**  
**ဆက်ကပ်ပွဲကျင်းပ**

စာမျက်နှာ - ၃

**စာရင်းအင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးမှု အမျိုးသားအဆင့်**  
**မဟာဗျူဟာစီမံချက်အတွက် ကဏ္ဍအလိုက်**  
**လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်**

စာမျက်နှာ - ၄

## အယ်နီညိုဖြစ်နေသော်လည်း သဖန်းဆိပ်ဆည်၌ နွေသီးနှံအောင်ရေလုံလောက်

**မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)**  
 စစ်ကိုင်း မေ ၁၃  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး သဖန်းဆိပ်ရေ လှောင်တံခွန် လက်ကျန်ရေ ပမာဏ ဧကပေ ၂၆ သိန်းကျော်ရှိခဲ့ရာ အယ်နီညို ရာသီဥတုဖြစ်သော်လည်း နွေသီးနှံ အောင်ရေအထိ လုံလောက်စွာရရှိသည့် အပြင် မိုးသီးနှံ ပျိုးထောင်ရေအတွက်ပါ လုံလောက်စွာရရှိနေကြောင်း တိုင်းဒေသ ကြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးထံမှ သိရ သည်။  
 “အရင်နှစ်ကထက် နွေသီးနှံ စိုက်ပျိုးရေးကို ပိုမိုတိုးတက်ပေးနိုင် ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်ကစပြီး နွေသီးနှံစိုက်ပျိုးရေးကို စတင်ပေးဝေခဲ့တာ။ သဖန်းဆိပ်ရေလှောင် တံခွန်အတွင်းမှာ မိုးစပါးအောင်ရေပေးဝေ အပြီး လက်ကျန်ရေပမာဏဟာ ဧက ပေ ၂၆ သိန်းကျော် ရှိနေပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နွေသီးနှံ စိုက်ပျိုးမယ့်အစီအမံကို တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ကြီးကြပ်မှုနဲ့ ရေ အလေအလွင့် နည်းနိင်သမျှ နည်းအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောပြသည်။  
 စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ □



### မြန်မာ့ကော်ဖီ ၃၆ တန် အမေရိကန်သို့ ပထမဦးဆုံးတင်ပို့ရန် စာချုပ်

**သတင်း-တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)၊ စာတံပုံ-မြန်မာ့ကော်ဖီအသင်း**  
**ရန်ကုန် မေ ၁၃**  
 အရပ်သားအစိုးရတက်လာပြီးနောက် နိုင်ငံတကာ၏အကူအညီအထောက်အပံ့များ မြောက်မြားစွာရရှိလာခြင်းနှင့်အတူ စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများသည်လည်း ပိုမိုပွင့်လန်းလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။  
 စိုက်ပျိုးရေးတောင်သူများအတွက် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်သတင်းတစ်ပုဒ်ကို ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ကြားသိလာရသည်။ မြန်မာ့ကော်ဖီ ကို အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ဝယ်ယူမည်ဆိုသည့် သတင်းပင်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံကော်ဖီအသင်းမှ ဦးဇေယျာဝင်းက “ကျွန်တော်တို့အသင်းအနေနဲ့က အဓိက အရောင်းအဝယ်မဟုတ်ပါဘူး။ မြန်မာနိုင်ငံကော်ဖီအသင်းအောက်မှာ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်၊ တင်ပို့ရောင်းချသူ အစုအဖွဲ့တွေရှိပါတယ်။ ပြင်ဦးလွင်၊ ရွာငံ၊ မိုးကုတ်၊ နောင်ချို၊ ချင်းပြည်နယ်နဲ့ ရန်ကုန်မြို့တွေမှာ  
 စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ◆

**ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်အညွှန်းကိန်း**  
 ၁၃ - ၅ - ၂၀၁၆  
 နေပြည်တော် ၈ ဒီဇင်ဘာ ၆  
 ရန်ကုန် ၁၀ ဒီဇင်ဘာ ၃  
 မန္တလေး ၅ ဒီဇင်ဘာ ၀

**Back To School with enlivo**  
 ကျောင်းသုံး ဗလားစာအုပ်အမျိုးမျိုး

Marketed by : Like Link Co., Ltd. Linc Stationery No.79 / 81, Central Tower ( Ground Floor ) Corner Of Anawrahta Rd & 40th Street, Kyauktada Township, Yangon, Myanmar ☎ 01-380167, 380178 , 382272



# (၆၈)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ချီးကျူးပူဇော်ပွဲနှင့် အောင်လက်မှတ်ဆက်ကပ်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် မေ ၁၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပခဲ့သော (၆၈) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ၇၉ ပါးတို့အား ချီးကျူးပူဇော်ပွဲနှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေ မဟာပါသာဏလိုဏ်ဂူ သိမ်တော်ကြီး၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေးတို့ အမှူးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ ဩဝါဒစရိယအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်သာယာမြို့နယ် သာသနာ့ဂုဏ်ရည်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တပည့်သီရိဘိဝံသထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၏ သာရဏီယဩဝါဒ



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တိပိဋကဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်မှ အရှင်ပညာဝံသာဘိဝံသအား တိပိဋကဓရ အောင်လက်မှတ်တော် ဆက်ကပ်စဉ်

တို့ကို ဆက်ကပ်သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် သူရဦးအောင်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက မူလအဘိဓမ္မကောဝိဒအောင်သာသနာ့အာဇာနည် နှစ်ပါး၊ မူလအဘိဓမ္မကအောင် သာသနာ့အာဇာနည်နှစ်ပါး၊ ဒီဃဘာဏကအောင် သာသနာ့အာဇာနည် နှစ်ပါး၊ ဝိနယကောဝိဒအောင် သာသနာ့အာဇာနည် ၁၀ ပါး၊ ဝိနယဓရအောင် သာသနာ့အာဇာနည် ၁၆ ပါး၊ ဥဘတောဝိဘင်္ဂကောဝိဒအောင် သာသနာ့အာဇာနည် ၁၀ ပါး၊ ဥဘတောဝိဘင်္ဂဓရအောင် သာသနာ့အာဇာနည် ၃၇ ပါးတို့အား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်များကို ဆက်ကပ်ကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို ဆရာတော်အား အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်စဉ်

သန်လျင်မင်းကျောင်း ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက အနုမောဒနာ ရေစက်ချတရားကို နာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှု

အစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေကြသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ စာအောင်သံဃာတော်များအား ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေးတို့ အမှူးပြုသော အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လောင်းလှူကြသည်။ (ဇပုံ)

၁၉၄၈ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရရှိတော့မည့် အကြိုကာလကတည်းက နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးပါက ဆဋ္ဌသံဂါယနာတင်ရန် အာသီသ ပြင်းထန်လျက်ရှိရာ ထိုသတင်း စကားကြားသိကြသော ကျွန်ထေရဝါဒ နိုင်ငံများက သံဂါယနာတင်ရန်မှာ ပိဋကသုံးပုံ အာဂုံဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်များရှိမှသာ သံဂါယနာတင်နိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝေဖန်ပြောဆိုချက်ကြောင့် ပိဋကအာဂုံဆောင်ပုဂ္ဂိုလ်များ ပေါ်ထွန်းစေရေးရည်ရွယ်လျက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကြီးမှူးကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ကထာကို နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့ ဝန်းမော်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသက ဖတ်ကြားချီးမြှင့်တော်မူသည်။ ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။ ထို့နောက် (၆၈) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲအောင် သာသနာ့အာဇာနည်အရှင်သူမြတ်များအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်များကို ဆက်ကပ်ကြရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက တိပိဋကဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် တိပိဋက မဟာဂန္ထဝင် နိကာယ်ကျောင်းတိုက်မှ အရှင်ပညာဝံသာဘိဝံသအား တိပိဋကဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ တိပိဋကဓရ အောင်လက်မှတ်တော်နှင့် အဆောင်အယောင်















# တရုတ်နှင့်အမေရိကန် တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေး အပြုသဘောဆောင် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသင့်

**ပေကျင်း မေ ၁၃**  
 တရုတ်နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့သည် အငြင်းပွား တောင်တရုတ် ပင်လယ်အတွင်း သဘောထားကွဲလွဲမှုများကို အပြုသဘော ဆောင် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသင့်ကြောင်း တရုတ်စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ထိပ်တန်းအရာရှိတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။  
 တရုတ် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဖန်ဖန်ဟွေ က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ဥက္ကဋ္ဌရာထူးယူ ထားသူ ဗိုလ်ချုပ် ဂျိုးဆက် ဒန်းဖော့ဒ် နှင့်တွေ့ဆုံခိုက် နှစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် စစ်ရေးနှင့် ဆက်ဆံရေးကို ထိခိုက်နှစ်နာစေမည့် အပြုအမူများ ကို ရှောင်ကြဉ်သင့်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်ဟု ဆင်ယွာသတင်း ဌာနက သောကြာနေ့တွင် ဖော်ပြထားသည်။  
 ကြာသပတေးနေ့က ဖန်ဖန်ဟွေ ဒန်းဖော့ဒ်တို့သည် တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးကို ဗီဒီယိုလင့်ဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့

ခြင်းဖြစ်သည်။ တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ သည် စစ်ရေးဖြန့်ဖြူးမှုများရှိသည်ဟု စွပ်စွဲမှုများထွက်ပေါ် လာပြီး တရုတ်နှင့် အမေရိကန် နှစ်နိုင်ငံကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာသောကြောင့် ဆွေးနွေးရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
 အငြင်းပွားကျွန်းပေါ်တွင် အမေရိကန်ဘက်မှ ကင်းလှည့် မှုများ၊ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပြီး တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှလည်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေသည်။  
 တရုတ်တို့က တောင်တရုတ်ပင်လယ် အငြင်းပွားကျွန်း အနီး အမေရိကန်ရေတပ်မှ ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များဖြင့် စစ်ရေး လေ့ကျင့်မှုများ လှည့်ကင်းများ ဆောင်ရွက်နေခြင်းသည် တစ်နည်းအားဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ခြိမ်းခြောက်နေခြင်းဖြစ်



သည်ဟု အင်္ဂါနေ့က ပြောခဲ့သည်။  
 အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဌာနမှ နောက်ဆုံးပြုလုပ်ခဲ့သော လွတ်လပ်စွာ ရေလမ်းကြောင်းစစ်ဆေးရေးအသုံးပြုခြင်းသည် တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်း၌ တရုတ်၊ ထိုင်ဝမ်နှင့် ဗီယက်နမ် တို့ကတောင်းဆိုထားသော ရေကြောင်းသွားလာခွင့် အခွင့်အရေး ကန့်သတ်ထားခြင်းကို လေးစားလိုက်နာမှုရှိစေရန် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟုပြောခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

## ဆီးရီးယားငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ဂျပန်ပါဝင်မည်



**တိုကျို မေ ၁၃**  
 ဆီးရီးယားငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲ အောင်မြင်မှုရရှိစေရေး အမေရိကန်နှင့် ရုရှားတို့ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့သို့ ဂျပန်၊ ဩစတြေးလျနှင့် နယ်သာလန်တို့ ပါဝင် လိမ့်မည်ဟု အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်း တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။  
 အဆိုပါအဖွဲ့တွင် အရှေ့အလယ်ပိုင်း နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများပါဝင်သော နိုင်ငံ ပေါင်း ၁၇ နိုင်ငံဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။  
 ယင်းအဖွဲ့သည် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေး ကောင်စီကချမှတ်ထားသော ပြဿနာ ဖြေရှင်းရေးအချက်များအပေါ်အခြေခံ၍ ဆီးရီးယား၌ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အပစ် အခတ်ရပ်စဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင် ရေး ဆွေးနွေးမှုပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။  
 ယခုအသစ်ဝင်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံသုံးနိုင်ငံကို ဗီယက်နမ်ပြုလုပ်မည့် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝျွန်ကယ်ရီနှင့် ရုရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဆာဂီလျာ့ဂ်တို့က ဖိတ်ကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သံတမန်အသိုင်းအဝိုင်း နှင့် နီးစပ်သည့် သတင်းအရသိရသည်။  
 ဆီးရီးယားအစိုးရနှင့်အတိုက်အခံ အုပ်စုများကြား ရန်ပွဲများရပ်စဲနိုင်ရေး ဦးတည်၍ စုဝေးဆွေးနွေးကြခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ ဆီးရီးယား နိုင်ငံ၏ မြောက်ဘက်ပိုင်းဒေသများတွင် တိုက်ပွဲများပြန်လည်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိ သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံသည် ဆီးရီးယားဒုက္ခ သည်များကို ကူညီထောက်ပံ့မှုများပေး လျက်ရှိသည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

## ဟစ်ဇ်ဘိုလာထိပ်တန်း တပ်မှူးတစ်ဦး ဆီးရီးယားတွင် အသတ်ခံရ

**ဒမတ်စကတ် မေ ၁၃**  
 ထိပ်တန်းဟစ်ဇ်ဘိုလာ တပ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်သူ မတ်စ်တာဖာဘတ်ရင်ဒင်းသည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်း တိုက်ပွဲများ အကြားသေဆုံးခဲ့သည်ဟု လက်တန်နွန် အုပ်စုက သောကြာနေ့တွင် ပြောသည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်က ၎င်းတို့၏စစ်ရေး အဓိကခေါင်းဆောင် သေဆုံးပြီးသည့်နောက် ယခုမတ်စ်တာဖာဘတ်ရင်ဒင်းသေဆုံးမှုသည် အီရန် ကျောထောက်နောက်ခံပြုထားသည့် ဟစ်ဇ်ဘိုလာအတွက် အထိနာစေခဲ့ကြောင်း ဆိုသည်။  
 အသက် ၅၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ဘတ်ရင်ဒင်းသည် ဟစ်ဇ်ဘိုလာအုပ်စုတွင် ရာထူးကြီးကြီးမားမားရယူထားပြီး ဆီးရီးယားရှိ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့၏ စစ်ရေးလှုပ်ရှား မှုအတွက်တာဝန်ရှိသူဟု အမေရိကန်က သတ်မှတ်ထားသည်။ ၎င်းသည် ဒမတ် စကတ်လေဆိပ်အနီး အခြေစိုက်စခန်းကို ပစ်မှတ်ထား၍တိုက်ခိုက်ခဲ့သော ပေါက်ကွဲမှု၌ သေဆုံးခဲ့သည်ဟု ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့က ပြောသည်။ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှု သို့မဟုတ် ခုံးကျည်ပစ်ခတ်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးရသလားဆိုသည်ကို စုံစမ်းဆဲဖြစ် သည်။  
 လက်တန်နွန်ရုပ်သံလိုင်းတစ်ခု၏ အစောပိုင်းဖော်ပြချက်များအရ ၎င်းသေဆုံးမှုမှာ အစွဲရမ်း၏တိုက်ခိုက်မှုကြောင့်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ (ရိုက်တာ)

## အိမ်ဖြူတော်အစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် နော်ဒစ်ခေါင်းဆောင်များ ရောက်ရှိ

**မော်စကို မေ ၁၃**  
 ရုရှားနိုင်ငံ၏ စစ်ရေးအရ ကျူးကျော် ရန်လိုမှုများအပေါ် အဓိကဆွေးနွေးရန် အိမ်ဖြူတော်၌ သောကြာနေ့တွင် ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသို့ ဆီဒင်၊ ဒိန်းမတ်၊ ဖင်လန်၊ နော်ဝေးနှင့်အိုက်စလန် နိုင်ငံတို့မှ ခေါင်းဆောင်များရောက်ရှိ ခဲ့ကြကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ် တွင် ဖော်ပြထားသည်။  
 ခေါင်းဆောင်များကို သမ္မတအိုဘား မားက ကြိုဆိုခဲ့ပြီး အီရတ်နှင့်ဆီးရီးယားရှိ ပဋိပက္ခများ၊ ဥရောပသို့ဝင်ရောက် လျက်ရှိသည့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူ များအရေး အပါအဝင် တစ်ကမ္ဘာလုံး နှင့်ဆိုင်သည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များကို အလေးထား ဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်သည်။  
 ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ယူကရိန်း၏ ခရိုင်းမီးယားဒေသကို ရုရှားတို့က သိမ်းယူလိုက်ခြင်းသည် အိမ်နီးချင်း နော်ဒစ်နှင့် တော်လှန်ရေးအတွက် အချက်ပေးခေါင်းလောင်း ထိုးလိုက် သကဲ့သို့ ဖြစ်ခဲ့သည်။  
 ရုရှားတို့၏ အခြားကျူးကျော်

ရန်လိုသည်ကိစ္စများကိုလည်း နေတိုးတို့ ဟန်တားမည်နည်းလမ်းကို စဉ်းစားနေ ကြောင်း သိရသည်။  
 အဆိုပါကိစ္စသည် ဒေသတွင်း လုံခြုံရေးကို အမေရိကန်အနေဖြင့် ချိတ်ဆက်လုပ်ဆောင်နေသည် ဆိုသည့် သင်္ကေတတို့ပြသလိုခြင်း ဖြစ်သည်ဟု သမ္မတအိုဘားမား၏ ဥရောပရေးရာ ထိပ်တန်းညွှန်ကြားရေးမှူးတစ်ဦး ဖြစ်သူ ချာလီကပ်ချန်က ပြောသည်။  
 အစည်းအဝေးမှ ထွက်ပေါ်လာမည့် အိမ်ဖြူတော်၏ မျှော်မှန်းရလဒ်ကိုမူ အတိအကျ မခန့်မှန်းနိုင်ကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။  
 အိုဘားမား၏ သမ္မတတက်တမ်း သည် လာမည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်ရာ ပေးပြီး ထားသော ကတိကဝတ်များကို ကျန်ရှိနေသည့် အချိန်အတွင်း ကန့်သတ်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။  
 အမေရိကန်သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲ ကို နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)



## အီကွေဒေါလျင်ဒ်အင်ပြည်သူများအား ကူညီမည့် ဂီတပွဲတွင် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၃၀၀၀၀ ရရှိ

**ဂျီနီဗာ မေ ၁၃**  
 အီကွေဒေါလျင်ဒ်ဘေးခံစားခဲ့ရသူများကိုကူညီရန် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဗေလော်ရီ ဒါပြည်နယ်ရှိ ဗီယာမီဉ် ဂီတဇော်ဖြေပွဲတစ်ခုကျင်းပခဲ့ရာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၃၀၀၀၀ ရရှိခဲ့သည်ဟု ကုလသမဂ္ဂပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ကြာသပတေးနေ့က ပြောခဲ့သည်။  
 အဆိုပါဂီတဇော်ဖြေပွဲသို့ Carlos Vives, Chayanne နှင့် Franco De Vita တို့အပါအဝင် လက်တင်ဂီတပညာရှင် ၂၀ ကျော် ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။  
 ဂီတဇော်ဖြေပွဲသို့ ပရိသတ် ၅၅၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း ကုလသမဂ္ဂပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စတီဇင်ဂျာရစ်က ပြောသည်။ အီကွေဒေါရို လူမှုကူညီရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ ဂီတဇော်ဖြေပွဲမှရရှိလာသည့် ငွေများကို ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေး အစီအစဉ်၏စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ခွဲဝေဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။  
 ဧပြီ ၁၆ ရက်က လှုပ်ခတ်ခဲ့သည့် ငလျင်ကြောင့် လူပေါင်း ၆၅၈ ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ၂၇၆၃၈ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ စုစုပေါင်းလူဦးရေ ၁ ဒသမ ၉ သန်း ဒုက္ခခံစားခဲ့ပြီး လူ ၃၅၀၀၀၀ မှာ အကူအညီအထောက်အပံ့များ လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ (ဆင်ယွာ)

# နယ်မြေသစ်စွန့်စားရှာဖွေရင်း ဝိညာဉ်ချုပ်ခဲရသူတို့၏ ဘဝနိဂုံး

ခြူးစွန့်ခွေး

ပင်လယ်ပြင်ကို ကျော်ဖြတ်ရန်ကြိုးပမ်းရင်း အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး ဂရိ၊ အီတလီနှင့် တူရကီကမ်းခြေများသို့ သောင်တင်လာသည့် အသက်မဲ့ခန္ဓာကိုယ်များမှာ ကြေကွဲဖွယ်ရာပင်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ကြေကွဲဖွယ်ရာသေဆုံးမှုများကို မည်သူတို့က အလေးထားခဲ့ပါသနည်း။ ဘယ်နေရာမှာ မြှုပ်နှံခဲ့ကြပါသလဲ။ ရေနစ်သေဆုံးသူများ၏ ဆွေမျိုးသားချင်းများကလည်း မိုင်ပေါင်းများစွာ ဝေးကွာသောနေရာမှ အလောင်းကိုမြှုပ်နှံရန် ရောက်ရှိခဲ့ကြပါသလား။

၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစ၍ အီတလီ၊ ဂရိနှင့် တူရကီနိုင်ငံတို့ရှိ နေရာပေါင်း ၇၀ ခန့်တွင် အမည်ဖော်ထုတ်နိုင်ခြင်း မရှိသည့် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးငယ် ၁၂၅၀ ကျော်၏ အလောင်းများကို မထင်မရှား မြှုပ်နှံခြင်းခံခဲ့ရသည်ဟု ဘီဘီစီ၏ စုံစမ်းထောက်လှမ်းမှုအရ သိရသည်။ ၎င်းတို့ သေဆုံးရသည့် အဓိကအကြောင်းအရင်းမှာ ဥရောပ၌ ဘဝသစ်ထူထောင်ရန် မြေထဲပင်လယ်ကို ဖြတ်ကျော်ရန်ကြိုးပမ်းရင်း သေဆုံးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

လွန်ခဲ့သော နှစ်နှစ်ကျော်က ဥရောပနိုင်ငံများသို့ ဝင်ရောက်ရန်ကြိုးပမ်းရင်း လူပေါင်း ၈၀၀၀ ခန့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်ဟု အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရွှေ့ပြောင်းအခြေချသူများ အဖွဲ့အစည်း၏ အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစ၍ မြေထဲပင်လယ်ကို ဖြတ်ကျော်ရန်ကြိုးပမ်းရင်း သေဆုံးသူ အရေအတွက်မှာ တစ်ရက်လျှင် လူ ၁၀ ဦးခန့် ရှိသည်။ ပျမ်းမျှအားဖြင့် နေ့စဉ်လူတစ်ဦးထက်မနည်း အထိမ်းအမှတ် အမှတ်အသား ပြုလုပ်ထားခြင်းမရှိသည့် အုတ်ဂွံ၌ မြှုပ်နှံခြင်းခံနေရ သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က တာလီဘန်များ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုကို ခံနေရသည့် တီမွေကုဆရာဝန် ဂူလမ်နာဘိုင်ပါကာသည် ပိုမိုလုံခြုံစိတ်ချရသည့် ဘဝပိုင်ဆိုင်ရေး ၎င်း၏ သားသုံးဦး၊ သမီးတစ်ဦးနှင့် ဇနီးသည်တို့ကို ခေါ်ဆောင်ကာ ဥရောပသို့သွားရောက်ရေး ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် ၎င်းတို့မိသားစုသည် တူရကီနိုင်ငံ၌ ခေတ္တနေထိုင်ခဲ့ကြပြီး ဂရိနိုင်ငံ လက်စီဗိုစ်ကျွန်းသို့ သယ်ဆောင်သွားမည့် လူမှောင်ခိုသမားများ၏ လှေကို စောင့်ဆိုင်းခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့ လိုရာခရီးသို့ ရောက်ရှိပါက တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်အကြောင်း



ကြားမည်ဟု ညီဖြစ်သူ ဖာအွတ်စ်ကို ပြောခဲ့သည်။

သို့သော် ရက်ပေါင်းများစွာကြာ အောင် အစ်ကိုဖြစ်သူနှင့် အဆက်အသွယ်မရသည့်အတွက် လူမှောင်ခိုသမားများထံညီဖြစ်သူက ဆက်သွယ်မေးမြန်းခဲ့သည်။ အစ်ကိုဖြစ်သူမိသားစုလိုက်ပါသွားသော သင်္ဘောမှာ တိမ်းမှောက်ခဲ့သည်ဟု သတင်းရခဲ့သည်။ လှေတိမ်းမှောက်ရာမှ လူအချို့ကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း လူမှောင်ခိုသမားများက အကြောင်းပြန်သည်။ ဇွဲမလျှော့ဘဲ အစ်ကိုဖြစ်သူ၏သတင်းကို ဆက်လက်စုံစမ်းခဲ့သော်လည်း လက်စီဗိုစ်ကျွန်းမြေတွင် သေဆုံးလျက် သောင်တင်နေသည့် အစ်ကိုဖြစ်သူ၏ ဓာတ်ပုံကိုသာ တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ အလားတူ ကြေကွဲဖွယ်ရာ အဖြစ်အပျက်တွေ ဘယ်လောက်များနေပြီလဲ။

မြေထဲပင်လယ်ကို ကျော်ဖြတ်ရန် ကြိုးပမ်းရင်း သေဆုံးခဲ့ရသည့် ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များမှာ တူရကီ၊ ဂရိနှင့် အီတလီနိုင်ငံများ၌ ပိုင်ရှင်မဲ့ မထင်မရှားမြှုပ်နှံခြင်း ခံနေရသည်။ သင်္ဘောပျက်ပြီး ရက်ပေါင်းများစွာကြာမှ သောင်တင်လာသော အလောင်းများမှာ ပုပ်ဖွနေပြီး မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ဟု အထောက်အထားပြရန် ခက်ခဲလာသည်။ အလောင်းပိုင်ရှင်မဲ့ရသည့် အခြားသော အကြောင်းအရင်းမှာ ရေနစ်မြုပ်ရာတွင် မိသားစုတစ်ခုလုံးပါသွားခဲ့ခြင်းကြောင့်လည်းဖြစ်သည်။ ဂရိနှင့် တူရကီနိုင်ငံရှိ အာဏာပိုင်

များက ၎င်းတို့နိုင်ငံအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် ဒုက္ခသည်များနှင့် ကမ်းခြေများပေါ်သို့ တင်ကျန်လာသည့် အလောင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ စနစ်တကျ ကိုင်တွယ်နိုင်ရေး ရုန်းကန်နေရဆဲဖြစ်သည်။

အီတလီ၊ ဂရိနှင့် တူရကီသုံးနိုင်ငံတို့၌ ဘီဘီစီသတင်းဌာနမှ လေ့လာဖော်ပြချက်အရ သင်္ဘောများသည် မြေထဲပင်လယ်တောင်ပိုင်းကို ဖြတ်ကျော်စဉ်တိမ်းမှောက်ကြသည်ဟု သိရသည်။ သေဆုံးသူများကို လစ်ပျား၌ပင် မထင်မရှားမြှုပ်နှံခဲ့သည်။ လစ်ပျားနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးအခြေအနေ မတည်ငြိမ်မှုကြောင့် စာရင်းအတိအကျ ကောက်ယူ၍မရခဲ့ပေ။

NGO အဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရနှင့် လုပ်အားပေးအဖွဲ့များက သင်္ဘောပျက်မှုအသက်ရှင် ကျန်ရစ်သူများကို ကယ်တင်ရန် အလေးပေးဆောင်ရွက်ကြသော်လည်း သေဆုံးသူများ၏ မိသားစုကိုပြန်လည်ရှာဖွေပေးရန်နှင့် မည်သူ့အလောင်းဖြစ်သည်ဟူသော ခွဲခြားမှုများ ပြုလုပ်ရန်ကိုမဆောင်ရွက်ရာ၌ အားနည်း သည်ဟု ၂၀၀၂ ခုနှစ် တူရကီမှလေ့ဖြင့် ထွက်ပြေးလာပြီး လက်စီဗိုစ်သို့ ရောက်ရှိနေသော အာဖဂန်ဒုက္ခသည်ဟောင်းမိုဟာမက်ဒင်နာအီက ပြောသည်။ ၎င်းသည် ယခုအခါလုပ်အားပေးလုပ်ငန်းများကိုလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။

၎င်းသည် အာဖဂန်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ လက်စီဗိုစ်သို့ ပျောက်ဆုံးနေသော ဆွေမျိုးသားချင်းများကို ကူညီရှာဖွေပေးသည့် စေတနာ

ဝန်ထမ်းအလုပ်ကို လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ပျောက်ဆုံးနေသူများကို ရှာဖွေရန် သတင်းအချက်အလက်မှာ မရှိသလောက် နည်းပါးပြီး တစ်နေရာရာ၌ မထင်မရှားသေဆုံးပြီး မြှုပ်နှံခံရသူများကို ရှာဖွေရန်မှာ အလွန်ခက်ခဲကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။

အစ်ကိုဖြစ်သူ ဂူလမ်နာဘိုင်ပါကာ သေဆုံးသွားသည်ကို သိရသော်လည်း တူမလေးနှင့် တူလေးများ အသက်ရှင်ကျန်ရစ်ခဲ့ခြင်း ရှိ/မရှိသိရန် ဖာအွတ်စ်ဆက်လက်ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ ကလေးငယ်များကို ပြန်လည်တွေ့ရှိရေး တူရကီသို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။ “ဆေးရုံတွေ ကမ်းစောင့်တပ်နဲ့နေရာတိုင်းကို ကလေးဓာတ်ပုံလေးတွေယူပြီး သွားခဲ့ပါတယ်။

**နေ့တိုင်း ပင်လယ်ပြင်မှာ အသက်ပျောက်ခဲ့ရတဲ့ ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ကလေးတွေရဲ့ အမည်မှန်ကို သိရဖို့ကြိုးစားရှာဖွေကြပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ သူတို့ကမိသားစုလည်းပျောက်၊ အနာဂတ်လည်းပျောက်၊ ဘဝတွေလည်း ပျောက်ခဲ့ကြပြီးပြီ နောက်ဆုံးကိုယ်ရေးအချက်အလက် လေးတော့ မပျောက်စေချင်ဘူး**

ဒါပေမယ့် သူတို့ရဲ့ သတင်းအစအနကို တောင် ကျွန်တော်မရခဲ့ပါဘူး” ဟု ဖာအွတ်စ်က စိတ်ပျက်အားငယ်စွာ ပြောသည်။ တရားဝင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ သေဆုံးသူများကိုဓာတ်ပုံ ရိုက်ခြင်း၊ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ

ရောက်ရသည်။

“ပျောက်ဆုံးနေတဲ့ မိသားစုဝင်တွေကိုရှာဖို့ လူတချို့ ကျွန်တော့်ကို ဆက်သွယ်လာတာရှိပါတယ်။ သူတို့ဟာ ပျောက်ဆုံးနေတဲ့ မိသားစုဝင်တွေကို ပြန်ရှာတွေ့ဖို့ တကယ်လို့ သေဆုံးသွားပြီဆိုရင်လည်း အလောင်းပြန်ရဖို့ ဆေးရုံကုသွားကြတယ်။ ဓာတ်ခွဲခန်းကို DNA နမူနာတွေပေးပြီး ဆွေမျိုးသားချင်းတွေ ပြန်ရှာတွေ့ဖို့ အရေးကြီးပေးကြတယ်” လို့ စစ်ဆေးရေး အရာရှိဖြစ်သူ သီယိုဒိုရိုနီဆီယာက ပြောသည်။

အီတလီနိုင်ငံ၌ အဆိုပါကိစ္စရပ်များကို လူပျောက်ရှာဖွေရေး အမျိုးသားဌာနက ဆောင်ရွက်ရသည်။ ယင်းဌာန၏အဓိကလုပ်ငန်းများမှာ ပျောက်ဆုံးနေသော ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို မှတ်သားသည့် လုပ်ငန်းပင်ဖြစ်သည်။

၎င်းတို့၏ ကိုယ်ရေးအချက်များကို တစ်စုတစ်စည်းတည်း သိမ်းဆည်းထားပြီး နံပါတ်များနှင့် ခွဲခြားသတ်မှတ်ထားသည်။ ယင်းနံပါတ်များကပင် ၎င်းတို့၏အုတ်ဂူများပေါ်တွင် ရေးထိုးကြရသည်။

“သေဆုံးသူတွေရဲ့ အုတ်ဂူပေါ်မှာ အမည်မှန်နဲ့ မှန်ကန်တဲ့ကိုယ်ရေးအချက်အလက်တွေကိုပဲ ရေးထိုးပေးချင်တာပါ။ အဲဒီအစား နံပါတ်တွေရေးချင်ပါဘူး” ဟု အီတလီနိုင်ငံ လူပျောက်ရှာဖွေရေး အမျိုးသားဌာနမှ ပစ်တိုရီယိုပစ်စ်စ်တယ်လီက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့နေထိုင်နေ တိုင်း ပင်လယ်ပြင်မှာ အသက်ပျောက်ခဲ့ရတဲ့ ယောက်ျား၊ မိန်းမ၊ ကလေးတွေရဲ့ အမည်မှန်ကို သိရဖို့ ကြိုးစားရှာဖွေကြပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ သူတို့က မိသားစုလည်းပျောက်၊ အနာဂတ်လည်းပျောက်၊ ဘဝတွေလည်း ပျောက်ခဲ့ကြပြီးပြီ။ နောက်ဆုံးကိုယ်ရေးအချက်အလက်လေးတော့ မပျောက်စေချင်ဘူး” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ဖာအွတ်စ်ကတော့ တူ၊ တူမလေးများကိုရှာဖွေသည့်ဆိုသည့် ကြိုးပမ်းမှုကို မစွန့်လွှတ်သေးပါ။ တူရကီထိ သွားရောက်ပြီး ရှာဖွေဆဲပဲ။ သင်္ဘောပျက်၍ သေဆုံးခဲ့ရသော ကလေးငယ်များကလည်း ဒုန့်ဒေး။ ထို့ကြောင့် အေသင် မြို့ကို DNA ပေးပို့ပြီး တူနှင့် တူမများကို ရှာဖွေရန်ကြိုးစားခဲ့သည်။ ဖာအွတ်စ်တစ်ယောက် ပျောက်ဆုံးနေသည့် ဆွေမျိုးသားချင်းများကို ပြန်ရှာတွေ့မလား။ ဒါမှမဟုတ် သူတို့တွေ လူမသိ သူမသိ သေဆုံးပြီး ပျောက်ဆုံးစာရင်းပဲ ဝင်သွားမလား ဆိုသည်ကမူ .....။ ကိုးကား-ဘီဘီစီ



## ကယ်လီဖိုးနီးယား-တရုတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အစည်းအဝေး လော့စ်အိန်ဂျလီစ်၌ ကျင်းပ

လော့စ်အိန်ဂျလီစ် မေ ၁၃  
အမေရိကန်နိုင်ငံ ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ် လော့စ်အိန်ဂျလီစ်မြို့၌ ကယ်လီဖိုးနီးယား-တရုတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို မေ ၁၁ ရက်ကကျင်းပခဲ့ရာ လော့စ်အိန်ဂျလီစ်မြို့ရှိတရုတ်ကောင်စစ်ဝန်ရုံးမှ လွှဲကျွန်းတက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။  
စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေးရန် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က အဆိုပါအစည်းအဝေးကိုကျင်းပခဲ့ရာ အမေရိကန်နှင့်တရုတ် စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင် ၂၀၀ ကျော်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
(ဆင်ဟွာ)





ကျောစိုးမှ

၎င်းသွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် ပြိုင်ပွဲသည် လေးကြိမ် မြောက်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်တွေ့အမည်ခံဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်သည်။



မြန်မာပြည် အလွတ်တန်းချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်း ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

ထိုးသတ်မည့် တွဲဆိုင်းအားလုံးထဲမှ ဂျပန်နိုင်ငံသားချင်း တွဲဆိုင်း တစ်ဆိုင်းသာပါဝင်ပြီး ကျန်တွဲဆိုင်းအားလုံးသည် နိုင်ငံတကာမှ လက်တွေ့ကျော်များနှင့် အိမ်ရှင် ဂျပန်လက်တွေ့ကျော်များ ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ပထမဆုံးအကြိမ် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် မြန်မာ ပြည် အလွတ်တန်းချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်းအား ပွဲနှင့်ပတ်သက် ၍ ထိုးဖြစ်ခဲ့ပုံနှင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားမှုအခြေအနေကို မေးမြန်း ရာ “မြန်မာပြည်မှာ ပွဲမရှိလို့ သွားထိုးဖြစ်တာပါ။ လေ့ကျင့်မှုက တော့ နေ့စဉ်မပြတ် လေ့ကျင့်နေပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။

ကျောစိုးမှ

အရောက်တက်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ၎င်းတို့ ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် နိုင်ရန် သက်စွန့်ကြိုးပမ်းမှုကို အောင်မြင် ပါစေကြောင်း၊ ယင်းနေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ သားများက ဆုတောင်းပေးစေလိုကြောင်း ယခုလို ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ခြေလျင်နှင့် တောင် တက်အဖွဲ့ချုပ်နာယက၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် အဆိုပါ ဝေရက်တောင်တက်သို့ ကူညီ ထောက်ပံ့မည့် ခြေပြင်ထောက်ပံ့ရေးအဖွဲ့ (Ground Support Team) သည် ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး နီပေါနိုင်ငံ ဝေရက် တောင်၏ တောင်ခြေစခန်း (Base Camp) သို့ မေ ၁၀ ရက်က ရောက်ရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ခြေပြင်ထောက်ပံ့ရေး အဖွဲ့သည် မြန်မာတောင်တက်သမား များအတွက် လိုအပ်သည်များကို အနီးကပ်ကူညီပေးနိုင်ရန် မေ ၇ ရက် ညနေကတည်းက မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ နီပေါနိုင်ငံ သို့ ထွက်ခွာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်း

ခြေပြင်ထောက်ပံ့ရေး အဖွဲ့သည် နီပေါနိုင်ငံ ခတ္တမန္တမြို့မှ မေ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ လမ်း၌ မိုးရွာသွန်းမှုများ ရှိခဲ့သော်လည်း လူကလာ(Lukla) သို့ ချောမွေ့စွာ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ထို့နောက် လူကလာ၌ ဆီဖြည့်ရန် ငါးမိနစ်ခန့် ရပ်နားပြီး တောင် ခြေစခန်း (Base Camp) သို့ ဆက်လက် ပျံသန်းခဲ့ရာ ရေခဲမိုးရွာသွန်းမှုနှင့် ရာသီ ပဉ္စာ ဆိုရွာမှတို့ကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော် လည်း Base Camp သို့ အောင်မြင်စွာ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ တောင်ခြေစခန်းတွင် မြန်မာတောင်တက်သမားများကို ခြေပြင် ထောက်ပံ့ရေးအဖွဲ့မှ လိုအပ်သည်ပစ္စည်း များ လွှဲပြောင်းပေးပြီး ခတ္တမန္တမြို့သို့ ပြန်ခဲ့ကြသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် မြန်မာတောင် တက်အဖွဲ့သည် တောင်ခြေစခန်း (Base Camp) တွင် အောက်ဆီဂျင်စနစ် လေ့ကျင့်မှု (Top Out) အပါအဝင် လိုအပ်သည် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ တောင်တက် အဖွဲ့ဝင်အားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်စွာ

ရှိနေကြကြောင်းနှင့် များမကြာမီရက် အတွင်းတွင် ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး ဝေရက် တောင်ထိပ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံသား သုံးဦး မှတ်တမ်းဝင် အောင်နိုင်မှုအလံကို လွှင့်ထူ နိုင်ရန် တက်ရောက်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ဝေရက်တောင်ထိပ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံအလံ ရောက်ရှိရေး၊ ဝေရက်တောင်တက် သမိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံအမည် ရေးထိုး နိုင်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများ၏ စွမ်းအားသတ္တိကို ကမ္ဘာက သိရှိနိုင်ရေး တို့အတွက် ဝေရက်တောင်ထိပ်သို့ သက်စွန့်ကြိုးပမ်း တက်ရောက်ကြမည့် မြန်မာနိုင်ငံသား တောင်တက်သမား သုံးဦးဖြစ်သော ကိုပြည့်ဖြိုးအောင်၊ ကိုဝင်းကိုကို၊ ကိုညီညီအောင်(ခ) ဒိုးလုံးတို့ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ ဖြင့် တောင်ထိပ်ရောက်ရှိပါစေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခြေလျင်နှင့် တောင်တက် အဖွဲ့ချုပ်၊ တောင်တက်ခရီးစဉ်အား ကူညီ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည့် ထူးကုမ္ပဏီများ အုပ်စုနှင့် မြန်မာပြည်သူ၊ ပြည်သားများ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ရာသီပိတ်ပွဲစဉ်အထိ အသက်ဝင်နေသော စပိန်လာလီဂါဖလား



ဥရောပထိပ်တန်းလိဂ်ကြီးများဖြစ်သော အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ်၊ အီတလီစီးရီးအေ၊ ဂျာမန်ဘွန်ဒါလိဂ်၊ ပြင်သစ်လီဂူး တို့သည် ရာသီပိတ် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်အထိ ဖလားရရှိရေး ပြိုင်ဆိုင်မှုကင်းမဲ့နေကာ စပိန်လာလီဂါတစ်ခုတည်းသာ ရင်ခန့်စွာ စောင့်မျှော်စဉ်ဖြစ်ပြီး ကျန်လိဂ်များ သည် စောစီးစွာ ဖလားပိုင်ဆိုင် ခဲ့ကြသည်။

ဖလားရယူထားပြီး အီတလီစီးရီးအေ တွင်လည်း ဂျူဗင်တပ်စ်သည် နာပိုလီကို ကိုးမှတ်ဖြတ်ကာ ဖလားရယူနိုင်ခဲ့သည်။ ဂျာမန်ဘွန်ဒါလိဂ်တွင် ဘိုင်ယန် မြူးနစ်သည် ဒေါ့မ့်စ်ကို ရှစ်မှတ်ဖြတ်၍ ဖလားရယူထားပြီး ပြင်သစ်လီဂူးတွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက လိုင်ယွန်ကို ၂၈ မှတ်ကွာခြားမှုဖြင့် စောစောစီးစီး ဖလား ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

ဖလားရယူရန် အသက်ဝင်နေသေး သည့် စပိန်လာလီဂါတွင် ဘာစီလိုနာ သည် ရီးရဲမက်ဒရစ်ကို တစ်မှတ်သာ ကွာခြားနေပြီး နှစ်သင်းစလုံးသည် မေ ၁၄ ရက် (စနေနေ့) ညတွင် အဝေးကွင်း၌

သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ဘာစီလိုနာသည် ဂရန်နာဒါနှင့် တွေ့ဆုံ မည်ဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံး ဂရန်နာဒါ အိမ် ကွင်းတွင် ဘာစီလိုနာက သုံးပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံးထားသည်။ ဂရန်နာဒါသည် လာလီဂါတွင် နောက်ဆုံး အိမ်ကွင်း ခြောက်ပွဲဆက်တိုက် ရှုံးပွဲမရှိသေးပေ။ ဘာစီလိုနာသည် ယခုနှစ်ရာသီပွဲစဉ် ၃၇ အပြီး ငါးပွဲရှုံးနိုင်ထားရာ သုံးပွဲမှာ အဝေး ကွင်းတွင် ရှုံးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒီပိုတိုနှင့် ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ တွေ့ဆုံ မှုတွင် ဒီပိုအိမ်ကွင်း၌ ရီးရဲအသင်း ၂၀၀၁ မှ ၂၀၀၉ အထိ နိုင်ပွဲမရှိသေးဘဲ ၂၀၁၀ နောက်ပိုင်းတွင် တစ်ပွဲသာ သရေကျပြီး ကျန်ပွဲများ အနိုင်ရရှိထားသည်။ ယခုနှစ်

ရာသီတွင် ဒီပိုအသင်း နောက်ဆုံး အိမ်ကွင်း သုံးပွဲဆက်တိုက် ရှုံးနိုင်ခဲ့ ထားပြီး ရီးရဲက ယခုရာသီ လေးပွဲသာ ရှုံးနိုင်ထားကာ နှစ်ပွဲမှာ အဝေးကွင်း ရှုံးပွဲဖြစ်သည်။

ထိပ်သီးနှစ်သင်း၏ ရာသီပိတ်ပွဲစဉ် ၃၈ အဝေးကွင်းအားပြိုင်မှုမှာ အိမ်ရှင် အသင်းလေးများ၏ ရုန်းကန်မှုအပေါ် မူတည်နေပြီး အိမ်ရှင်နှစ်သင်းစလုံးမှာ တန်းဆင်းစုနုမှ လွတ်မြောက်နေသော် လည်း အသင်းကြီးနှစ်သင်းထဲမှာ မည်သည့်အသင်း ဖလားပိုင်ဆိုင်မယ် ဆိုတာ စောင့်မျှော်ကြည့်ရှုရတော့မည် ဖြစ်သည်။ သီဟ - ရေးသည်



သောက်သုံးရေများ စဉ်ဆက်မပြတ်လျှင်ဒါန်းလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၃ အယ်နီညီရာသီဥတုဖြစ်စဉ်ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဒေသအချို့၌ ရေရှားပါး မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သောက်သုံးရေများကို စဉ်ဆက်မပြတ် လျှင်ဒါန်းလျက်ရှိသည်။ မေ ၁၂ ရက်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ မင်းလှမြို့နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်တို့၌ မြို့မ/နယ်မြေရဲစခန်းမှူးများ ဦးစီးသည့်အဖွဲ့များက ရေဂါလန် ၁၇၀၉၀ ကို နေရာဒေသ အသီးသီးသို့ သွားရောက်လျှင်ဒါန်းခဲ့ကြသည်။ ဧပြီ ၂၅ ရက်မှ မေ ၁၂ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့က စုစုပေါင်း ရေ ၃၁၇၉၅၂ ဂါလန် သွားရောက်လျှင်ဒါန်းခဲ့ပြီး ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ကိုရီ

Advertisement for National Management Degree College and MPDC Education. Text includes: 'ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာဒီဂရီကောလိပ် National Management Degree College နှင့် MPDC Education တို့ပူးပေါင်း၍ ဖွင့်လှစ်သော Certificate in Marketing Management (CMM) အမှတ်စဉ်(၈)သင်တန်းသားများ လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း'.

Advertisement for land and property listings. Text includes: 'ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအတွက် စက်ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း'.

Advertisement for property listings. Text includes: 'ပစ္စည်းအိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း' and lists various items for sale.

Advertisement for a real estate project. Text includes: 'ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ Royal Sin Min Condo တိုက် (D) အသုံးအမှတ်-၆ (အ)၊ ၇-လွှာ၊ အကျယ်အဝန်း (၁၇၀၀) စတုဂံပေပမီ တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်တူကိုင်ခွင့်ကြောင်းကြော်ငြာ'.

# ဘားအံအကျဉ်းထောင်(တောင်ကလေး)၌ ရေပြတ်လပ်နေ၍ အလှူရှင်များ သောက်သုံးရေ လာရောက်လှူဒါန်းနိုင်

ဘားအံ မေ ၁၃

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်မှ အကျဉ်းသားဦးရေ ၁၀၀၀ ကျော်ရှိသော တောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်အတွင်း ရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်နေသည့်အတွက် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကရင်ပြည်နယ် သတင်းမီဒီယာသမားများက သောက်သုံးရေများ မေ ၁၁ ရက်က သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်၌ မေလဆန်းပိုင်းမှ စတင်ကာ သောက်သုံးရေမလုံလောက်မှု ကြုံတွေ့လာရကာ သောက်ရေသန့်များကို လှာကမြင်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့က လှူဒါန်းပေးနေသည့်အတွက် အဆင်ပြေခဲ့သော်လည်း အကျဉ်းသား ၁၀၀၀ ကျော်နှင့် အကျဉ်းဦးစီး ၀၆၀၀ နှင့် အကျဉ်းအခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း တောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်တာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရသည်။

“မနှစ်က ရေအခက်အခဲ မဖြစ်ခဲ့ဘူး။ မဖြစ်ရတဲ့အကြောင်းက မနှစ်က အကျဉ်းသား ၅၀၀ ကျော်ပဲရှိတယ်။ ဒီနှစ်မှာတော့ အကျဉ်းသား ၁၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး ဝန်ထမ်းမိသားစုက ၂၀၀ ကျော်ရှိတယ်။ နောက်ရာသီဥတုက သာမန်နှစ်ထက်ပိုပြီး ပူပြင်းတယ်။ လတ်တလောအခြေအနေအရ အကျဉ်းသား တစ်ယောက် ရေဝိုင်းခွက်ပဲချိုးရတဲ့အထိ ဖြစ်ခဲ့တယ်။ သင်္ကြန်မတိုင်မီကတည်းက စက်ရေတွင်းတွေလုံးလိုက်တာ ခုနစ်တွင်းရှိပြီး တစ်တွင်းမှမအောင်ဘူး။ အခုလည်း ရှာဖွေတူးနေတုန်းပါပဲ။ သောက်ရေကိုတော့ လှာကမြင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက တစ်ရက်ခြားလှူဒါန်းပေးနေလို့ အဆင်ပြေပါတယ်။ ခုလို ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးက လာရောက်လှူဒါန်းပေးတဲ့အတွက် အများကြီး ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့လည်း ဝိုင်းဝန်းပေးပေါင်းပေးပါမယ်”ဟု ဘားအံအကျဉ်း ဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမောင်မောင်အေးက

ပြောသည်။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကရင်ပြည်နယ် သတင်းမီဒီယာသမားများက သောက်သုံးရေများ လှူဒါန်းရာတွင် လမ်းဦးစီးဌာနမှ ဂါလန် ၂၄၀၀ ဆုံ ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် လေးခေါက် စုစုပေါင်းရေဂါလန် ၉၆၀၀ နှင့် ရေသန့်ဘူးကြီး ၅၀ ကို သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့မှာ အခြားဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းတွေ အများကြီးရှိပေမယ့် အကျဉ်းထောင်ထဲမှာ ရေလိုအပ်ချက်ကိုတော့ ဆက်လက်လှူဒါန်းသွားမှာပါ။ အခုကျွန်တော်တို့ ရေသယ်ယာဉ်က ဂါလန် ၂၄၀၀ ဆုံတယ်ဆိုတော့ နေ့စဉ် တစ်နေ့သုံးခေါက်လောက်ဆွဲပေးရင် အဆင်ပြေမှာပါ”ဟု ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးခင်မောင်ဝင်းက ပြောကြားသည်။

ယခင်က အကျဉ်းထောင်အတွက် လိုအပ်သောရေကို ထောင်၏နောက်ပိုင်းရှိ အင်းရေလှောင်ကန်မှ ပိုက်ဖြင့် သွယ်ယူသုံးစွဲခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်များက ရေခန်းခြောက်မှုမရှိခဲ့သည့်အတွက် ထောင်အတွင်း ရေပြတ်လပ်မှု မကြုံခဲ့ရကြောင်း၊ ဘားအံတောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်၌ လက်ရှိအချိန် နေ့စဉ်ရေလိုအပ်ချက်မှာ ဂါလန်တစ်သောင်းခွဲခန့် ရှိနေရာ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ဆက်လက်လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကရင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးကြည်လင်းကလည်း နှစ်ရက်ခြားတစ်ကြိမ် ဂါလန် ၁၂၀၀ ဆုံ ရေသယ်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် ဘားအံတောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်သို့ ရေလှူဒါန်းလျက်ရှိကာ ဆက်လက်၍လည်း လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်နှင့် လက္ခဏာကျေးရွာ(ဘဝသစ်)အပြင် လတ်တလောသောက်သုံးရေ



လိုအပ်လျက်ရှိသည့် အထက်ကော့ရင်း၊ အောက်ကော့ရင်း၊ လှာကာ၊ ပန်းကုန်း၊ ငနက်ပြာ၊ တောကြီးကုန်း၊ ဆင်ကြီး၊ ဝတ်ကြီး၊ အလယ်ရွာနှင့် သစ်ဖြူပင်ဆိပ်ကျေးရွာများသို့လည်း ကရင်ပြည်နယ်ရှိ ဌာနပေါင်းစုံ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် သောက်သုံးရေများ လှူဒါန်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ဒေသတွင်းမှ ပြည်သူများ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် ဌာနပေါင်းစုံ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

သိရသည်။ ဘားအံတောင်ကလေးအကျဉ်းထောင်တွင် နေ့စဉ်လိုအပ်နေသော သောက်သုံးရေများကို အခြားဌာနဆိုင်ရာများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသတွင်းလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများကလည်း လာရောက်လှူပေးနိုင်ကြောင်း အကျဉ်းဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ထွန်းထွန်းထွေး(ဘားအံ)

## ထင်သာမြင်သာ ပြုပြင်စရာ

### သရက်မြို့ပေါ်ရှိ အန္တရာယ်ရှိအဆောက်အအုံများကို ရှင်းလင်းပေးသင့်

သရက် မေ ၁၃

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း ပြည်သူများ သွားလာနေကြသည့်နေရာများ၌ လူမနေတော့သည့် ပြိုကျယုတ်စီးတော့မည့် အန္တရာယ်ရှိအဆောက်အအုံများ ရှိနေသဖြင့် လာမည့် မိုးဦးရာသီကာလတွင် စိုးရိမ်ဖွယ်ဖြစ်နေ၍ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် လိုအပ်သလို ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် သရက်မြို့မှ ပြည်သူအချို့က ဆန္ဒရှိနေကြသည်။



သရက်မြို့ပေါ်ရှိ အန္တရာယ်ရှိအဆောက်အအုံများမှာ ရုံးရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်းရှိ နှစ်ထပ်တိုက်ပျက်လှူမနေ အဆောက်အအုံ၊ ရုံးရပ်ကွက် လမ်းမတော်လမ်း မြို့မရဲစခန်းဝင်းအတွင်းရှိပျက်စီးထောင်အိမ်တစ်လုံး၊ တောင်မင်းတည်းရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်းရှိ လူမနေပျက်စီးထောင်အိမ်အဆောက်အအုံ တစ်လုံးနှင့် အထက(၁)ခွဲ ယခင် စိန်မေရီကျောင်းရှိ စာသင်ဆောင် အဆောက်အအုံတို့ ဖြစ်သည်။

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ ဥပဒေနှင့် ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေများအရ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် အန္တရာယ်ရှိသော (သို့)လူနေထိုင်ရန်မသင့်လျော်သော အဆောက်အအုံကိုဖြစ်စေ၊ အဆောက်အအုံ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကိုဖြစ်စေ ပြုပြင်စေခြင်း၊ မြို့ဖျက်စေခြင်း၊ နေထိုင်သူများကို ဖယ်ရှားစေခြင်းတို့ကို ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်၍ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပိုင်ရှင်များအား အန္တရာယ်ရှိ အဆောက်အအုံများကို အမြန်ဆုံး ပြုပြင်ဖယ်ရှားစေရန် ညွှန်ကြားကာ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ကြောင်း မြို့ခံပြည်သူအချို့က အကြံပြု ပြောကြားလျက်ရှိသည်။ ပေါက်ကလေး(သရက်)

## စားသုံးသူ အကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး

မကွေး မေ ၁၃

စားသုံးသူများ၏ အခွင့်အရေးကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ မကွေးဒေသတွင်းမှ ဆီစက်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို မကွေးမြို့၊ စီးကောမင်းရပ်ကွက်ရှိ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနရုံး၌ မေ ၁၁ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှူး ဦးမောင်မောင်အေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ဆီစက်လုပ်ငန်းရှင်များဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေလင်းအောင်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခွင့်ရရှိခြင်းအတွက် ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားကာ ဒေါက်တာပြည့်ထူးက စားသုံးဆီမသန့်လျှင် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သော ဆိုးကျိုးများ၊ ရောနှောဆီများနှင့် ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကျင့်စဉ်များအပေါ် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဆီစက်လုပ်ငန်းရှင်များက တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ သိလိုသည့်အချက်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သန်းနိုင်ဦး(ငစဲ)



## မြိတ်မြို့နယ်အတွင်းမှ ရေအခက်အခဲဖြစ်နေသော ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေ ဖြန့်ဝေပေး

မြိတ် မေ ၁၃

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် ရေခန်းခြောက်မှုများကြောင့် ပြည်သူများ ရေအခက်အခဲ ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိရာ ရေအခက်အခဲဖြစ်လျက်ရှိသည့် တုံးပျောကျေးရွာအုပ်စုမှ ချောင်းဝပြင်ကျေးရွာနှင့် မွေရှောင်ကျေးရွာ၊ မဇောကျေးရွာအုပ်စုမှ ခုံမော်ကျေးရွာနှင့် တန်ခွဲကျေးရွာများသို့လည်းကောင်း၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(မြိတ်)သို့လည်းကောင်း သောက်သုံးရေများကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်အေး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းဦး၊ မြိတ်ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးဇော်ဝင်းတို့က မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ရေဂါလန် ၁၆၀၀ ဆုံ မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီး၊ ရေဂါလန် ၁၂၀၀ ဆုံ မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် မေ ၁၁ ရက်က ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။

မြိတ်မြို့နယ်တွင် ယခုနှစ်အတွင်း အယ်နီညိုရာသီဥတု အပူချိန်မြင့်တက်မှုများကြောင့် ကျေးရွာ ၃၅ ရွာတွင် သောက်သုံးရေများ ခန်းခြောက်လျက်ရှိရာ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များက သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်သည့် ကျေးရွာများသို့ နေ့စဉ် ရေများ ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)











# မန္တလေး၌ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးမှုများ အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

**မန္တလေး မေ ၁၃**  
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအသိပညာပေးမှုများကို မန္တလေးမြို့၌ အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လူကုန်ကူးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အမှတ်(၁၁) လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနယ်စပ်ရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်စုမှူး ရဲမှူးဖေသိန်းက ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း မန္တလေး၌ လူကုန်ကူးမှု ၁၄ ခုကို ဖမ်းဆီးဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ပညာပေးမှုများအနေဖြင့် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲပေါင်း ၃၀၈ ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြည်သူ ၆၆၄၉၅ ဦးကို အသိပညာပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ အသိပညာပေးပို့စတာခြောက်ခု စိုက်ထူခဲ့ပြီး လက်ကမ်းစာစောင် ၂၀၂၇၆ စောင်ကို ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်။

“၂၀၁၆ မှာတော့ လူကုန်ကူးမှု လေးမဟုတ် ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဖေဖော်ဝါရီမှ ဧပြီလအထိ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲပေါင်း ၉၉ ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ၁၄၀၁၄ ဦးအား အသိပညာပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ မိဘပြည်သူများကို ပြောချင်တာကတော့ လူကုန်ကူးတယ်ဆိုတာ မိမိကိုရောင်းချခြင်းခံရတာပါ။ လူကုန်ကူးမခံရအောင် အယုံမလွယ်ဖို့ မှာကြားချင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးပညာပေးမှုအဖြစ် အမှတ်

(၁၁) လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနယ်စပ်ရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်ထွန်းထွန်းနိုင်အဖွဲ့နှင့် ရဲထူးရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်စိုးဦးနှင့်အဖွဲ့များ ပူးပေါင်းကာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့မီးရထားဘူတာကြီး ခရီးသည်နားနေဆောင်၌ မေ ၁၀ ရက်က ပြုလုပ်ကာ ရဲအုပ်ထွန်းထွန်းနိုင်က လူကုန်ကူးမှုပေါက်လာပုံ နောက်ခံသမိုင်းအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ လူကုန်ကူးမှုနှင့် လူမှောင်ခို ခြားနားပုံအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်ခြင်းကြောင့် ကြုံတွေ့လာမည့် အခက်အခဲများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာ ဥပဒေများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း ခရီးသွားမည့် ပြည်သူများအား ဟောပြောခဲ့သည်။

ထို့နောက် လူကုန်ကူးမှုမှ သိသယရိပါက ဆက်သွယ်တိုင်ကြားနိုင်သည့် အရေးပေါ်ဟော့လိုင်းဖုန်းနံပါတ်များဖြစ်သော ၀၉-၄၉၅၅၅၆၆၆၊ ၀၉-၄၉၅၅၅၇၇၇ နံပါတ်များပါသည့် လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဝေငှပေးခဲ့ပြီး မန္တလေးမှ ရန်ကုန်သို့ထွက်ခွာမည့် အမှတ်(၆) အစုန်ရထားပေါ်ရှိ ခရီးသွားပြည်သူများကိုလည်း လက်ကမ်းစာစောင်များ ဝေပေးခဲ့သည်။

အမှတ်(၁၁) လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနယ်စပ်ရေး ရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနယ်စပ်ရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ NGO အဖွဲ့



အစည်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသော ရပ်ကျေးစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့များ၊ နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ထူး (မန္တလေး)

## လယ်ယာမဲ့ပြည်သူများအတွက် လယ်ယာမြေများ ဖော်ထုတ်ပေးအပ်

**မိုင်းဆတ် မေ ၁၃**  
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဆတ်မြို့နယ်ရှိ ကျေးလက်ဒေသများမှ လယ်ယာမဲ့ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန်နှင့် လူမှုဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် နိုင်ငံတော်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀၈၀ အကုန်အကျခံ၍ ဖော်ထုတ်ခဲ့သည့် လယ်မြေ ၃၃၉ ဒဿမ ၃၂ ဧကကို ဒေသခံလယ်ယာမဲ့တောင်သူများထံ မေ ၁၀ ရက်က ပေးအပ်ခဲ့သည်။

မိုင်းဆတ်မြို့နယ် တန်ခိုင်းကျေးရွာအုပ်စု ကျေးရွာများ ကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည့် လယ်ယာမြေများပေးအပ်ပွဲတွင် မိုင်းဆတ်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးနှိုးဝေက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဦးဝင်းထိန်

က မိုးရာသီအချိန်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် နည်းစနစ်မှန်ကန်စွာ စိုက်ပျိုးရေးတို့ကို တောင်သူများအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအေးနိုင်က လယ်ယာမြေဖော်ထုတ်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးနှိုးဝေက ကျေးရွာများကျေးရွာရှိ လယ်ယာမဲ့တောင်သူ ၃၁ ဦးအတွက် လယ်မြေ ၉၄ ဒဿမ ၉ ဧကကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးအေးနိုင်က မယ်ကော်(၁) ကျေးရွာရှိ လယ်ယာမဲ့ တောင်သူ ၂၂ ဦးအတွက် လယ်မြေ ၃၉ ဒဿမ ၉ ဧကကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ ဦးနှိုးဝေက နာဘွေရဲကျေးရွာရှိ လယ်ယာမဲ့တောင်သူ ခုနစ်ဦးအတွက် လယ်မြေ ၄ ဒဿမ ၅၂ ဧကကိုလည်းကောင်း တောင်သူများ လက်ဝယ်

အရောက် ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ကျေးရွာများကျေးရွာနေ လယ်ယာမဲ့တောင်သူတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးကျော်တီက ၎င်းတို့တွင် လယ်မြေမရှိသည့်အတွက် နှစ်စဉ် တောင်ယာခုတ်ပြီး စပါးစိုက်ပျိုးခဲ့ရကြောင်း၊ ပင်ပန်းကြီးစွာလုပ်ကိုင်ရသော်လည်း တောင်ယာသည် လယ်မြေလောက် စပါးအထွက်နှုန်းမကောင်းကြောင်း၊ တောင်ယာခုတ်သဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိသည်ဟု သိရှိထားသော်လည်း မိသားစုစားဝတ်နေရေးအတွက် တောင်ယာကိုသာ အားပြုလုပ်ကိုင်ခဲ့ရကြောင်း၊ ယခု လယ်မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရရှိသဖြင့် နှစ်စဉ်တောင်ယာခုတ်စရာမလိုတော့၍ များစွာဝမ်းမြောက်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
**သန်းဇော် (ပြန်/ဆက်)**

## ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုအကြောင်း သိကောင်းစရာများ ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲ ဖားကန့်၌ပြုလုပ်

**ဖားကန့် မေ ၁၃**  
ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ်၌ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ကချင်အထူးစီမံချက်ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုအကြောင်း သိကောင်းစရာ ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကို ဖားကန့်မြို့နယ် ဆေးရုံကြီး နှစ်ထပ်ဆောင်ခန်းမ၌ မေ ၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲဝင်းက မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ကချင်အထူးစီမံချက်ရုံးမှ ကြက်ခြေနီအသိပညာပြန့်ပွားရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Dissemination One Day Session) ကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဦးစီးမှူး(ဒုတိယတန်း) ဦးခင်ဟောင်းက (အသင်းခွဲ) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် သင်တန်းပြအရာရှိ ဦးမြင့်အောင်က ကြက်ခြေနီသမိုင်းကြောင်း၊ ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုများ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ သင်တန်းအသုံးပြုခြင်း၊ စသည့်အကြောင်းအရာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**မိုးနိုင်ဦး (ဖားကန့်)**



## သောက်သုံးရေလိုအပ်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာများသို့ ရေပေးဝေ

**သံတွဲ မေ ၁၃**  
သံတွဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် အယ်နီညီရာသီဥတု အကျိုးသက်ရောက်မှုကြောင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် ပုဂ္ဂလိကအလှူရှင်များပူးပေါင်း၍ ရေပေးဝေလျက်ရှိရာ မေလပထမပတ်က ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးနိုင်ကြွေးအေးနှင့်အဖွဲ့ ဌာနပိုင်မော်တော်ယာဉ်များ၊ ပုဂ္ဂလိကယာဉ်များနှင့် သွားရောက်လျက် နတ်မော်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ နတ်မော်ကျေးရွာ၊ သပြေချိုင်းကျေးရွာနှင့် ပျဉ်ယောင်းကျေးရွာ အိမ်ထောင်စုများအတွက် သောက်သုံးရေဂါလန် ၆၂၀၀ ကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**သန်းဇော် (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)**

သုံးစွဲခြင်းပြည်သူများ၏ သောက်သုံးရေအတွက် အားကိုးအားထားပြုနေရသော အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်ရှိ ကန်သာယာရေကန်ကြီး တိမ်ကောလာသဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ စက်ယန္တရားများ ပံ့ပိုးမှုနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ထည့်ဝင်ငွေများဖြင့် မေ ၁၀ ရက်မှစ၍ ပြန်လည်တူးဖော်နေစဉ်။  
ကိုကျော်(သုံးခွ)



## ဘုန်းကြီးကျောင်းနှင့် ပြောင်းရွှေ့နေအိမ်များအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

**ဂနီဂေါ မေ ၁၃**  
ဂနီဂေါမြို့နယ် ပြင်သာရွာ ဘုန်းကြီးကျောင်းမှ ဆွမ်းစားဆောင်၊ မြဲစည်းရိုး၊ လေးခန်းတွဲ ကုဋီ မှုကြိုကျောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများနေအိမ်၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး နေအိမ်များဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုတို့အတွက် ပြီးစီးမှုရာခိုင်နှုန်းအတန်းအစားအလိုက် ထောက်ပံ့ငွေများကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ မေ ၉ ရက်က ပေးအပ်ခဲ့သည်။  
ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ် ၃၃၉ ဒဿမ ၂၆ သိန်းကို ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင်က ထောက်ပံ့ငွေ ထုတ်ပေးပြီးမှသာ ကျပ် ၄၇၈၄ ဒဿမ ၂၆ သိန်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်ပေးရန်ကျန်ရှိသည့် ငွေကျပ် ၇၂၃ ဒဿမ ၇၄ သိန်းကိုလည်း ဆက်လက်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။  
ပြင်သာကျေးရွာတွင် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လများအတွင်းက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် မြစ်သာမြစ် ရေလျှောင့်တစ်တက်စုံစီမံကိန်း ယာယီရေလွှဲမြောင်းမှ စီးဆင်းလာသော မြစ်ရေများတိုက်စားကာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် လူနေအိမ်များ ရေမျောပါသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ အဆိုပါ ကျေးရွာပြောင်းရွှေ့လျက်သိမ်းအဆောက်အအုံများအတွက် ပြောင်းရွှေ့သော အိမ်အတန်းအစားအလိုက်ငွေများကို မြစ်သာတစ်စီမံကိန်းက ကျေးရွာသို့ ထောက်ပံ့ထုတ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
**(၁၀၁)**









စပရင်ဇွေရာ၊ ပရိုဘောဂနှင့်  
မင်္ဂလာသန်းဝင် ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး

**UP TO 10% OFF**

Promotion Date - 15<sup>th</sup> ~ 31<sup>st</sup> May

အမှတ် (၈၂)၊ ရွာမကျောင်းလမ်း၊ လှိုင်မြို့နယ်

Hot Line - 09 9779 19555

**NOW OPEN**

— 15-5-2016 (SUN) —

ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်  
အမှတ်တရလက်ဆောင်များနှင့်  
ဖလားပပီကံစမ်းမဲများ ပါဝင်ပါသည်။

• ဖွင့်ပွဲနေ့တွင် ဤကြော်ငြာဖြတ်ပိုင်းဖြင့် မည်သည့် ပစ္စည်းမဆို ဝယ်ယူပါက  
ဖလားပပီ ကံစမ်းမဲ တစ်ကြိမ်နိုက်ခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

**FRESH UP YOUR SUMMER**

Samsung Triangle Inverter Model  
ဝယ်ယူသူများအတွက် အထူးလက်ဆောင်အစီအစဉ်

မေလ၁ရက်နေ့မှ ဇွန်လ၃၀ရက်နေ့ အထိ



**FREE**

ကျပ် ၇ သောင်း ကျော် တန်ဖိုးရှိ  
Samsung Microwave Oven  
ME711K/XST



The Triangle Inverter



AR10KVFNWKNUN  
9700 BTU



AR13KVFNWKNUN  
12,000 BTU



AR18KVFNWKNUN  
18,000 BTU



AR24KVFNWKNUN  
23,000 BTU





### “မြန်မာနိုင်ငံအသင့်ဖျော်ကွန်ကရီအသင်း” ဖွဲ့စည်းနိုင်ရန်အစည်းအဝေးဖိတ်ကြားခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံ Ready-Mixed Concrete လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံအသင့်ဖျော် ကွန်ကရီအသင်းဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသည့် မည်သည့် ကွန်ကရီ ကုမ္ပဏီမဆို အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖြင့်အသိပေး ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

နေ့ရက် : ၂၆.၅.၂၀၁၆ ( ကြာသာပတေးနေ့ ) (မှတ်ချက်။ ။ ၂၀.၅.၂၀၁၆ နောက်ဆုံးထား၍ စာရင်းပေးသွင်းပေးပါရန်)

အချိန် : နံနက် ၉:၃၀ မှ ၁၁:၃၀ ထိ

နေရာ : အခန်း (၄၁၂) ၊ စတုတ္ထထပ် ၊ UMFCCI ( အမှတ်(၂၉) ၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ် )

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း : (1) U San Oo (Concrete King Concrete Manufacturing Co., Ltd) Ph: 095070455 Email: [concreteking.bdd@gmail.com](mailto:concreteking.bdd@gmail.com)

(2) U Ye' Kyaw Khaung (Tet Lan Co., Ltd) Ph: 095413825 Email: [makadolay@gmail.com](mailto:makadolay@gmail.com)

(3) U Maung Maung Sein (Asia Concrete Products Co., Ltd) Ph: 095407146 Email: [mngmngsein.acp@gmail.com](mailto:mngmngsein.acp@gmail.com)

(4) U Than Aye (Strong Strength Concrete) Ph: 098627882, 09976723455 Email: [uthanaye1117@gmail.com](mailto:uthanaye1117@gmail.com)

(5) Daw Khin San Myint (High Tech Concrete Co., Ltd) Ph:095106474 Email:[ks.myint@hightechconcrete.com](mailto:ks.myint@hightechconcrete.com)



The 3<sup>rd</sup> International Exhibition for Food & Drink, Hotel, Restaurant, Bakery & Food Service Equipment, Supplies & Services

# FOOD & HOTEL 2016 Myanmar

## 1-3 JUNE

Myanmar Event Park (MEP) Yangon 10.00 -18.00 Hrs.

Myanmar's Largest & Most International Food & Hospitality Trade Event in Myanmar

- ✓ 250 Exhibitors
- ✓ 7 International Pavilions
- ✓ 1,000 Products
- ✓ Industry Events

Including:



### The Industry's Choice

Visitor Pre-Registration at [www.foodandhotelmyanmar.com](http://www.foodandhotelmyanmar.com)



Supported by:



• Open to trade visitors only • Minor aged below 18 will not be allowed admission • All visitors must be in proper attire

Organized by:



Information Hotline: Tel: +95-1 513 515-519  
Email: [marketing@informationmatrix.com](mailto:marketing@informationmatrix.com)  
Contact: U Htet Wai Zaw



### Solo... Stay Cool with Summer



Hotline : 09775555230

[www.facebook.com/solocollection.com.mm](http://www.facebook.com/solocollection.com.mm)

Wherever you go... SOLO will follow













# တိုင်းပြည်ကို ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းတကျ ဖော်ဆောင်သွားနိုင်ရေးသည် တပ်မတော်၏ အလိုလားဆုံးဆန္ဒဖြစ်

စာမျက်နှာ - ၅

## မြန်မာတောင်တက်အဖွဲ့ ဝေရက်တောင်ထိပ်အရောက် မေ ၁၉ ရက် တက်မည်

သတင်း - မင်းခေတ်၊ ဓာတ်ပုံ - ဒိုးလုံး

ရန်ကုန် မေ ၁၃

ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး ဝေရက်တောင်ထိပ်သို့ တက်ရောက်နေသော မြန်မာတောင်တက်အဖွဲ့သည် လာမည့် မေ ၁၅ ရက်တွင် တောင်ခြေစခန်း (Base Camp) မှ စတင်ထွက်ခွာကာ မေ ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဝေရက်တောင်ထိပ်သို့ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု အောင်မြင်မှုအလံစိုက်ထူနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းတက်ရောက်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခြေလျင်နှင့် တောင်တက်အဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။



“ကျွန်တော်တို့ ၁၉ ရက် နံနက်ကို တောင်ထိပ်အရောက် တက်ပါမယ်။ Base Camp ကနေ ကျွန်တော်တို့ ၁၅ ရက်ထွက်မယ်။ မုန်းထားတာကတော့ ၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီမထိုးမီ အရောက် တက်ပါမယ်။ ကျွန်တော်တို့ အဲဒီနေ့မှာ ဝေရက်တောင်ထိပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံအလံ ရောက်ရှိဖို့ အစွမ်းကုန် ကြိုးစားသွားမှာ ပါ။ အဲဒီ ၁၉ ရက်နေ့မှာ တောင်တက် အားကစားကို ဝါသနာပါသူတွေရော၊ ဝါသနာမပါသူတွေရော ကျွန်တော်တို့ အောင်မြင်ပါစေကြောင်း ပိုင်းဝန်းပြီး တော့ ဆုတောင်းပေးကြပါလို့ ဆိုချင်ပါတယ်” ဟု ပြည်ဖြိုးအောင်က ဆိုသည်။

ဝေရက်တောင်တက် အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်သော ကိုပြည့်ဖြိုးအောင်သည် မေ ၁၉ ရက်တွင် ဝေရက်တောင်ထိပ်သို့

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၄ ❖

## ကမ္ဘာ့ကိုယ်ခံပညာပေါင်းစုံ ပြိုင်ပွဲသို့ မြန်မာပြည် အလွတ်တန်းချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ယှဉ်ပြိုင်မည်

သတင်း - မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် မေ ၁၃

ရိုးရာလက်ဝှေ့လောက၏ မြန်မာပြည် အလွတ်တန်းချန်ပီယံ ထွန်းထွန်းမင်း တစ်ယောက် ယခင်က တစ်ကြိမ်တစ်ခါမှ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ဖူးခြင်း မရှိသေးသည့် ကမ္ဘာ့ကိုယ်ခံပညာပေါင်းစုံပြိုင်ပွဲသို့ ပထမဆုံးအကြိမ် သွားရောက် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးဆောင်စီစဉ်သူ ဦးဝဏ္ဏ(မာဂျေ)ထံမှ သိရသည်။

“ဒီပွဲကို ထွန်းထွန်းမင်း သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ဖြစ်အောင် စီစဉ်ဖြစ်တာ ကတော့ ဂျပန်က ကမ္ဘာ့ကိုယ်ခံပညာပေါင်းစုံပြိုင်ပွဲရှိတယ်ဆိုပြီး လှမ်းဖိတ်တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက ထွန်းထွန်းမင်းအနေနဲ့ ဒီပွဲကို လာပြီးတော့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မလား ပြောတော့ ကျွန်တော်က ထွန်းထွန်းမင်းကို မေးတယ်။ ဂျပန်ကတော့ ဖိတ်တယ်၊ မင်း သွားထိုးမလားမေးတော့ သွားထိုးမယ်ပြောတာနဲ့ စီစဉ်ဖြစ်သွားတာပါ။ တကယ် တော့ ဒီလို နိုင်ငံတကာက လာပြိုင်တဲ့ ကိုယ်ခံပညာပြိုင်ပွဲမှာ မြန်မာရိုးရာ လက်ဝှေ့အနေနဲ့ ကမ္ဘာကို သိစေချင်လို့ သွားပြိုင်တာပါ။ ဟိုက ထိုးကြေးအဖြစ် ဒေါ်လာ ၂၂၀၀ ပဲပေးတယ်။ ကျန်တဲ့ ဒေါ်လာ ၃၀၀၀ လောက်နဲ့ ကုန်ကျစရိတ်တွေက ကျွန်တော်က အကုန်အကျခံရမှာဖြစ်တယ်။ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကို ကမ္ဘာအထိ ပျံ့နှံ့စေ ချင်တဲ့ ဆန္ဒတစ်ခုတည်းနဲ့ပါ” ဟု ဦးဆောင်စီစဉ်သူ ဦးဝဏ္ဏ(မာဂျေ)က ပြောသည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ ●

### နောက်ဆုံးရပြည်တွင်းသတင်း

#### ပင်လယ်အတွင်း လေယာဉ်ပျက်ကျသည်ဆို၍ ရှာဖွေ

ရေ၊ မေ ၁၃

မွန်ပြည်နယ် ရေဖြူနယ်အပိုင် လပိုင်မြို့မှ ၂၄ မိုင်အကွာ ကုလားဂုတ်ကျွန်း အနီးသို့ ယနေ့ညနေက လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျသွားသည်ကို တွေ့မြင်ရ ကြောင်း မြန်မာ့အလင်းနယ်မြေခံသတင်းထောက်က သတင်းပေးပို့လာသည်။

ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲခန့်တွင် သောင်ပြင်ကမ်းခြေ၌ လမ်းလျှောက် နေသော လူငယ်တစ်ဦးက လေယာဉ်အနောက်ပိုင်းမှာ မီးခိုးအများကြီးနဲ့ ကုလားဂုတ်ကျွန်းအနောက်ဘက်ကို ထိုးဆင်းသွားသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်ဟု ဆိုသည်။ “အသံတွေ၊ ဘာတွေတော့ မကြားရဘူး။ ကောင်းကောင်းတော့ မြင်လိုက်ရတယ်။ သူငယ်ချင်းတွေလည်း တွေ့တယ်” ဟု ၎င်းကပြောသည်။

ယခုသတင်းရေးသားချိန်တွင် ရေဖြူနယ်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက အခင်းဖြစ်ပွားသည့်နေရာ ကမ်းခြေအနီးသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း၊ ရှာဖွေမှုများပြုလုပ်သော်လည်း တစ်စုံတစ်ရာထူးခြား မှုမရှိသေးကြောင်း သတင်းထောက်က ကနဦးသတင်းပေးပို့ထားသည်။

ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးအား ဆက်သွယ်မေးမြန်းရာ “ပျက်ကျတယ်လို့ သတင်းရထားပါတယ်။ ဘယ်လိုအမျိုးအစားဆိုတာ အတည် မပြုနိုင်သေးပါဘူး။ ယခုလောလောဆယ် ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့တွေကတော့ သွားနေပါတယ်။ စုံစမ်းရှာဖွေမှုများလည်း ပြုလုပ်နေပါတယ်” ဟု သတင်း အဖွဲ့၏ ဖုန်းဖြင့်မေးမြန်းချက်ကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။

(မြန်မာ့အလင်းသတင်းအဖွဲ့)

#### လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကနီမြို့နယ်အတွင်း အိမ် ၂၀၀ ခန့် ပျက်စီး

မေ ၁၃ ရက် ညနေပိုင်းက စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ကနီ မြို့နယ် ကျော်ရွာကျေးရွာအုပ်စုတွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ပြီး မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ကျော်ရွာ၊ ဇီးဖြူ ကုန်း၊ အောင်သာယာ၊ ကျွဲတက်နှင့် ကံဇီတ စသည့်ကျေးရွာများမှ စာသင် ကျောင်းများနှင့် လူနေအိမ် ၂၀၀ ခန့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရာ ဇီးဖြူကျွန်းကျေးရွာ ရှိ နေအိမ်တစ်လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကို တွေ့ရစဉ်

ဓာတ်ပုံ - သန်းဌေးအောင်(ကနီ)





# ရွှေဖြူညိုနန်း

## နေပူဒဏ်ကို ကာကွယ်ထား ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါး



- ☐ ပူပြင်းလို့ နေလောင်
- ☐ တာဆောင်လို့ ကာကွယ်ထိန်း။
- ☐ အသားရေ ဖြူစေရန်
- ☐ နေပူဒဏ် သွေပိလန်းမယ့်
- ☐ ရွှေပြည်နန်းလိမ်း။